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Bemutatkozás: 

Kurucz Tamás Márk vagyok, ötödéves kémia-természetismeret-környezettan 

tanárszakos hallgató. 2001. november 21-én születtem Komáromban. 

Tanulmányaimat először a Komáromi Petőfi Sándor Általános Iskolában, majd a 

Komáromi Jókai Mór Gimnáziumban végeztem. Ezek után jelentkeztem az ELTE-re 

2020-ban.  

 

Tapasztalok: 

Részt vettem kari eseményeken, népszerűsítettem az ELTE tanárképzését az 

ELTEfeszt-en és az Educatio Szakkiállításon is több alkalommal, a 2022/23-as 

mentorrendszerben pedig mentorként tevékenykedtem. Korábban mind kari, 

mind EHÖK tisztségviselőként képviseltem a tanárszakos hallgatók érdekeit. Az 

elmúlt két ciklus során küldöttgyűlési képviselőként is tevékenykedtem, illetve 

delegáltja vagyok a Kémiai Intézet intézeti tanácsának és a TTK Kari Tanácsának.  

Idén tavasszal bíráltam immár hatodik alkalommal rendszeres szociális 

ösztöndíjpályázatokat, továbbá felkértek az egyszeri közéleti ösztöndíjpályázatok 

bírálásához is. Október óta rendszeresen látogattam a TTK KÖB üléseit. Április 

elseje óta én töltöm be a pályázati ügyekért felelős referens tisztséget, illetve 

jelenleg én vagyok a TTK KÖB elnöke is.  

 

Tervek, elképzelések: 

Mivel a tisztség feladatainak ellátása szorosan összefonódik a TTK KÖB 

tevékenységével terveim között több, a KÖB munkáját is segítő elképzelést is 

felsorakoztatok. 

Az első ilyen dolog a TTK KÖB ügyrendjének módosítása lenne. A jelenleg 

hatályos ügyrend már jóideje nem volt aktualizálva, így az EHSzÖB ügyrendjével és 

az egyéb hatályos szabályzatokkal való harmonizálás mellett olyan elemekkel is 

kiegészítésre kerülne, amelyek nincsenek jól szabályozva máshol, viszont a 

hiányuk joghézagokat teremt.  

Szeretném, ha a TTK KÖB létrehozna a pályázati kiírásokkal egyidőben olyan 

operatív bírálói bizottságokat, amelynek tagja(i) az adott ösztöndíjpályázatra 

beérkező kérvények bírálását végeznék. Erre a szabályosság javítása céljából van 

szükség.  

További, szintén a TTK KÖB működését hatékonyabbá tevő ötletem, hogy 

készülne egy ütemterv a Bizottság számára, amelyben előre lehetne látni, hogy 

mikor milyen kiírásokról vagy pályázatokról kell majd döntenünk.  

Készítettem egy táblázatot, amely segítségével pontosan tudjuk követni az 

aktuális keretösszegeket, pontosabban és átláthatóbban nyilván tudjuk tartani a 

kifizetéseket és a még rendelkezésre álló keretünket, figyelembe véve a HKR 



 

szerinti százalékos felosztást. A keret aktuális állapotáról minden félév végén 

készítenék egy beszámolót, mely a honlapon elérhető lenne bárki számára, ezzel 

is növelve az átláthatóságot. 

Újdonság lenne, hogy a kari ösztöndíjak esetében lehetőség legyen a 

Neptunban a kiértesítés folyamán automatikusan határozatot generálni az adott 

kérvényhez. Ez a korábbi években elmaradt, bár sem a fellebbezések, sem pedig 

az egyéb ehhez kapcsolódó ügyeket nem befolyásolta a hiánya.  

Az elmúlt évek tapasztalatai azt mutatják, hogy az egyes eseményeken a 

doktorandusz hallgatók is végeznek a szakmai ösztöndíj hatálya alá eső 

tevékenységet (értsd: kísérletek bemutatás Kutatók Éjszakáján stb.), azonban 

számukra nem biztosított annak a lehetősége, hogy ezekért a tevékenységeikért 

szakmai ösztöndíjra pályázhassanak. Ennek megoldására az eddig megszokott 

egyszeri szakmai ösztöndíj két részre bontásra kerül. Lesz egy demonstrátori 

ösztöndíj, amelyre az eddigiekhez hasonlóan a demonstrátori teendőket végző 

hallgatók pályázhatnak, ez továbbra sem lenne elérhető a doktoranduszok 

számára. Illetve szakmai ösztöndíj címén lenne egy másik kérvény, amelyre az 

egyéb szakmai tevékenységet és a korrepetitori teendőket végző hallgatók 

pályázhatnak. Ez a kérvény a doktoranduszok számára is elérhető lenne.   

Javítani szeretném a kommunikációt is az elérhető ösztöndíjakkal 

kapcsolatban. Szeretném, ha a pályázási időszakokon kívül is hangsúlyt fektetnénk 

az ösztöndíjakkal kapcsolatos tájékoztatásra, így szeretnék a plakátozási 

felületeinkre figyelemfelhívó posztereket elhelyezni, melyről elérhető lenne az 

osztondij.elte.hu oldal. Emellett a pályázási időszakok előtt – elsősorban az 

egyszeri szakmai, a rendszeres tudományos és a tanulmányi versenyeken és 

konferenciákon való részvétel támogatása ösztöndíjak esetében – az 

intézetvezetők is kapnának egy tájékoztató levelet, az aktuális kiírással, így ők is 

tudják kommunikálni az oktatókon keresztül ezeket a lehetőségeket. Tervezek 

továbbá kis tájékoztató összefoglalókat készíteni az egyes ösztöndíjakról, amiket 

szeretnék a kommunikációs felületeinken is megjelentetni.  

 

Szeretném megköszönni Mészáros Dorottyának és Tóth Katalinnak a sok 

hasznos információt és segítséget a pályázatom elkészítéséhez! 

Köszönöm, hogy elolvastad a pályázatomat! Kérdés esetén keress 

bizalommal!  

 

Komárom, 2025. 05. 23. 

 

Kurucz Tamás Márk 

mordecai21@student.elte.hu 


